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ELŐLAP 

 
Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

2. számú 
JEGYZŐKÖNYVE 

 
Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2020. január 28-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János,  
                   Szórágy Gyuláné 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető      

                
Érdeklődők:   Dávid Barbara, Hostyinszki Attila, Kérey Csörsz, dr. Kovács István,  

            Kovács Viktor, Less Ferencné, Nyilas Kálmánné, Pintér Ferenc, Zsemberi János 
 
Meghívott vendégek: Debreceniné Králik Tünde Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
     Horváth Erzsébet óvodavezető 
                                        
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 
 
Napirendek: 
 

 
1. Avar-és kerti hulladék égetéséről szóló rendelet hatályon kívül helyezése, véleményezése 

Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 
 

2. 2020. évi költségvetés előkészítése 
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető és Árpásné Schlenk Judit jegyző 

- Taposópark létesítéséhez pénzügyi támogatás 
- Fejlesztési elképzelések meghatározása 

 
3. Rendezvénynaptár véleményezése 

Előadó: Varga Richárd polgármester 
 

4. Pályázatokkal kapcsolatos ügyek 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

- Testvértelepülési programokra pályázat 
- Belterületi utak felújítása pályázat – kivitelező kiválasztása 
-  

5. Önkormányzati ingatlanügyek 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

- Telekvásárlási kérelem                                          - cserépkályhák lebontása 
- 613/1 és 613/2 hrszú ingatlanok megvásárlása     - kamerák elhelyezése hivatalban 
- Óvoda gázra történő átállásáról ajánlatkérés        - tájház tetőgerinc javítás 
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- Belterületi nem szilárd burkolatú utak zúzott 

kővel történő javítására árajánlat kérés 
 
 

6. Egyebek 
 Előadó: Varga Richárd polgármester         

- Föld elszállítása iskola mellől                                     - Tájháznál fakivágás 
- Buszforduló tervezése, ajánlatkérés                            - Temetői ügyek és feladatok 
- Bandérium honoris várjátékokkal kapcsolatos ajánlata 
- Weblap készítésére, megújítására ajánlatok bekérése 

 
7. Peres ügyről tájékoztatás 

A napirend zárt ülésen kerül megtárgyalásra 
 
 
Napirend utáni hozzászólások 
 
 
Hozott határozat: 2/2020.(I.28.) – 18 /2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 
Hozott rendelet volt: 1/2020.(I.29.) önkormányzati rendelet az avar és kerti hulladék nyílttéri 
égetéséről szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről  
 
Zárt ülés volt. 
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Nógrád Község Önkormányzata Képviselő-testületének 
2. számú 

JEGYZŐKÖNYVE 
 

Készült:  Nógrád Község Képviselő-testületének 2020. január 28-án, Nógrádon      
                         megtartott üléséről. 
 
Ülés helye:  Községháza Nógrád 
 
Jelen vannak:  Varga Richárd polgármester 
   Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester 
   5 fő képviselő:  Gere Zsolt, Karcag Sándorné,  Kovács Ágnes, Piroska János,  
                   Szórágy Gyuláné 

Árpásné Schlenk Judit jegyző 
Baloghné Budai Krisztina jegyzőkönyvvezető      
 

Meghívott vendégek: Debreceniné Králik Tünde Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke 
                                     Horváth Erzsébet óvodavezető 
                
Érdeklődők:                Dávid Barbara, Hostyinszki Attila, Dr. Kovács István, Kovács Viktor, Kérey  
                                      Csörsz, Less Ferencné, Nyilas Kálmánné, Pintér Ferenc, Zsemberi János  

 
         
 
        
Varga Richárd polgármester üdvözölte az alpolgármestert, a megjelent képviselőket és az érdeklődő 
állampolgárokat. A jelenléti ív alapján megállapította, hogy az ülés határozatképes, így azt 17 óra 25 
perckor megnyitotta.  
A polgármester javaslatot tett két jegyzőkönyv hitelesítőre Ciuleacné Drajkó Adrienn alpolgármester és 
Kovács Ágnes képviselő személyében. A javasolt személyeket kérdésre a testület egyhangúlag 
elfogadta.  
Elmondta a képviselőknek, hogy az Egyebek napirendi pont keretében milyen alpontokat javasol 
megtárgyalni. A polgármester ezután javaslatot tett a meghívóban szereplő napirendi pontok 
megtárgyalására. A javasolt napirendek megtárgyalásával a testület egyhangúlag egyetértett. 

 
 
 
 
 
Napirend előtt: 
 

1. Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
            Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Mindenki kézhez kapta az SZMSZ jelenleg hatályos példányát. Azt kérem a képviselőktől, hogy 
tanulmányozzák át és február 14-ig véleményezzék, juttassák el a módosító javaslataikat.  
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:  
Ha bárkinek segítségre van szüksége, nyugodtan hívjon. 
A lejárt határidejű határozatok végrehajtásával kapcsolatban kérdés, vélemény nem hangzott el. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Amennyiben nincs kérdés, észrevétel a lejárt határidejű határozatokkal kapcsolatban, szavazásra teszem: 
aki elfogadja a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról szóló tájékoztató jelentést, kérem, hogy 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a lejárt határidejű 
határozatokról szóló beszámolót, és a következő határozat született: 
 

2/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzata az alábbi határozatokra a beszámolási 
kötelezettséget megszünteti: 

 
 108/2019.(XII.10.); 109/2019.(XII.10.); 110/2019.(XII.10.); 111/2019.(XII.10.); 
112/2019.(XII.10.); 113/2019.(XII.10.); 114/2019.(XII.10.); 115/2019.(XII.10.); 
116/2019.(XII.10.); 117/2019.(XII.10.); 118/2019.(XII.10.); 119/2019.(XII.10.); 
120/2019.(XII.10.); 121/2019.(XII.10.); 122/2019.(XII.10.); 123/2019.(XII.10.); 
124/2019.(XII.10.);    125/2019.(XII.10.);     126/2019.(XII.10.);  

 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a beszámolási kötelezettség megszüntetését a 
nyilvántartáson vezesse át. 

 
Határidő: azonnal 
Felelős: jegyző 

 
 
 
Napirend: 
 

1. Avar-és kerti hulladék égetéséről szóló rendelet hatályon kívül helyezése, véleményezése 
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A képviselők részére kiküldött anyagban szerepel egy előterjesztés rész, amelyben röviden ismertettük 
azt, hogy többszöri kezdeményezés történt és a legutóbbi – decemberi – testületi ülésen határozatot 
fogadott el a testület arról, hogy készüljön el az a rendelet-tervezet, ami hatályon kívül helyezi a jelenleg 
érvényben lévő rendeletünket. Ehhez tartozik egy előzetes hatástanulmány, és egy rendeleti indoklás is, 
valamint maga a rendelet-tervezet. A rendelet-tervezettel kapcsolatosan véleményezési kötelezettségünk 
van a lakosság felé. Minden képviselő kapott egy határozat-tervezetet, melyben azt javaslom, hogy 
február 3-tól, február 14-ig nyújtsunk lehetőséget arra, hogy a lakosság írásban, vagy elektronikus úton, 
vagy itt a hivatalban elhelyezett gyűjtődobozba történő bedobással nyilvánítsa ki a véleményét. A 
február 25-i ülésen szeretném majd ismertetni, hogy milyen vélemények érkeztek és március 1-én 
hatályba tud lépni a rendelet.   
Képviselők kérdezték tőlem legutóbb, hogy a szankcionálás hogyan történik. Ennek utánajártam a 
Rétsági Járási Hivatalnál, ahol azt a választ adták, hogy az ő hatáskörük. A szankcionálás a 306/2010-es 
kormányrendelet szerint történik, amelynek a 9. számú mellékletében meg van szabva, hogy a levegő 
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tisztaságvédelmi bírságok mértéke mennyi. A 18-as pontnál nevesítve van, hogy 100.000 Ft bírságot 
kell kiszabni annak, aki nyílt téren engedély nélkül éget. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
Elolvastam a rendelet-tervezetet és egy picit elkapkodottnak érzem. Teljes mértékben egyetértek az 
egészséges levegő,- és környezet elérésével, tudom, hogy ez a helyes út, de én ezt a lépést 
drasztikusnak, gyorsnak tartom. Úgy gondolom, hogy részünkről ez felelősségáthárítás a 
Katasztrófavédelem hatáskörébe. Én mindenképpen megvárnám a lakosság véleményét és javaslom, 
hogy legyen valamilyen átmeneti időszak, ne ilyen hirtelen szüntessük meg teljesen az égetést. Legyen 
először csak lecsökkentve heti két napról egy napra.   
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az elmúlt ülésen már volt szavazás az 1 napra csökkentésről, de az nem kapott többségi támogatást. 
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Én úgy vélem, hogy ez egyáltalán nem gyors. Én már legalább 12 éve folyamatos párbeszédet folytatok 
a mindenkori képviselőkkel, polgármesterrel és a lakossággal. Több településen meglépték már ezt a 
döntést. 
A véleményezésről azt gondolom, hogy nem  - főleg az égetést végző -  lakosság véleményének kellene 
döntőnek lenni, hanem szakmai szervezeteket kell megkérdezni. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A törvény szerint a lakossági véleményezésnek meg kell történnie ahhoz, hogy ezt a rendeletet hatályon 
kívül tudjuk helyezni.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
A beérkezett véleményekből ki fogja majd levonni a konzekvenciát és hogyan? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A konzekvenciát mindenképpen a testület fogja levonni, és attól függően, hogy mennyi és milyen 
tartalmú vélemény érkezik kerül majd a testület elé. Ha például 40-50 db vélemény érkezik, akkor abból 
egy összegzést kell készíteni és az összegzés kerül a majd a testület elé. Ez az én feladatom lesz.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
Ki dönti el, hogy melyik rendelet-tervezetet kell a lakossággal véleményeztetni? 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Vannak központi jogszabályok, melyeket átvett a mi SZMSZ-ünk. Van, amikor a törvény kimondja, 
hogy mit nem lehet véleményeztetni. Ilyen pl. állami támogatásról, költségvetésről, helyi adókról, 
testület SZMSZ-éről, kiemelkedő közérdek miatt sürgős döntésről szóló rendelet-tervezeteket stb. Ez 
szabályozva van.  
 
Dr. Kovács István háziorvos: 
A hulladékgazdálkodási rendelet is véleményeztetve lesz, mert ugye az hangzott el, hogy – ha 
megszüntetjük az égetési rendeletet - akkor abba bele lesz írva, hogy a lakosságnak mi a teendője a 
zöldhulladékkal. Tehát vagy saját maguk újrahasznosítják – komposztálják, vagy átadják a 
szolgáltatónak, aki majd központilag komposztálja.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Mindenekelőtt át kellene gondolnunk, hogy mi lenne az a legmegfelelőbb mód, amivel hasznosítani 
tudnánk a zöldhulladékot, fás szárú hulladékot hogyan tudna ebben az önkormányzat is szerepet 
vállalni. Meg kell vizsgálni a költségvonzatait, ha pl. idehozatunk egy gépet.  
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Piroska János képviselő: 
Ez a rendelet még nincs kifuttatva, az előkészítés stádiumában van. Mindenképpen szükséges a 
vélemények kikérése, ezzel egyetértek a jegyző asszonnyal. A rendeletnek időtállónak kell lennie. 
 
A rendelet-tervezetet a testület 4 igennel, 3 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta és ezzel 
megalkotta 1/2020.(I.29.) önkormányzati rendeletét az avar és kerti hulladék nyílttéri égetéséről 
szóló önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről. 
 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik. 
 
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhöz csatolva.  
 
A testület a rendelet lakosság általi véleményeztetésével kapcsolatos határozat-tervezetet egyhangúlag, 7 
igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta, és a következő határozatot hozta: 
 

3/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete az avar-és kerti hulladék 
nyílttéri égetéséről szóló rendelet hatályon kívül helyezésének véleményezéséről az 
alábbiak szerint dönt: 
A rendelettervezetet közzé kell tenni a település honlapján 2020. február 3-tól február 
14-ig. A véleményezésre nyitva álló idő 2020. február 3. 12 órától 2020. február 14. 12 
óráig. 
A fenti időszakban bárki írásban - postai, vagy elektronikus úton (hivatal@phnograd.hu 
) e-mail címre történő megküldéssel, illetve az önkormányzatnál lévő gyűjtődobozba 
történő bedobással - nyilváníthatja ki véleményét. 
A testület felkéri a jegyzőt, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon, illetve a 
beérkezett javaslatokat a legközelebbi ülésen ismertesse a képviselőkkel. 
 
Határidő: azonnal és következő testületi ülés 
Felelős: jegyző 

 
 
 
 

2. 2020. évi költségvetés előkészítése 
Előadó: Horváth Erzsébet óvodavezető és Árpásné Schlenk Judit jegyző 

- Taposópark létesítéséhez pénzügyi támogatás 
- Fejlesztési elképzelések meghatározása 
 

Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Az óvoda költségvetése megküldésre került minden képviselő részére. Az óvoda bevételei állnak 
egyrészt állami támogatásból, önkormányzati támogatásból, másrészt térítési díj bevételekből.  
Az állami támogatások megmutatják, hogy mennyi pénzt kapunk különböző funkciókra az államtól. 
Összesen 30.245.270 Ft-ot kapunk. Ez az óvodapedagógus támogatásából, nevelő munkát segítők 
támogatásából és az óvoda működési támogatásából tevődik össze. 
A bérek és a járulékok nagyjából megfelelnek a támogatásnak, viszont a működés tekintetében az 
önkormányzatnak hozzá kell tenni több millió forintot. 
A szociális támogatások is többféle tételből tevődnek össze. Az első kettő a gyermekétkeztetésre 
vonatkozik, ez egyszer 10.010.000 Ft és 8.458.000 Ft. Az állami támogatás itt sem biztosítja a szükséges 
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kiadásokat. Az önkormányzati kiegészítésre itt is szükség van, ahhoz, hogy az étkezések 
megvalósuljanak.  
Azok a gyerekek, akik után a szülők rendszeres gyermekvédelmi kedvezményt kapnak, azoknak az 
iskolai szünetekben biztosítunk étkezési lehetőséget. Ennek fedezetét biztosítja számunkra az állam.   
A mellékelt táblázat megmutatja, hogy mennyi pénzt kapunk majd az államtól különböző jogcímeken. 
Ezt kell majd felhasználnunk a különféle feladatainkra.  
A település üzemeltetéshez vannak különféle támogatások. A közös hivatal kapcsán felmerült, hogy ha 
Nógrád lesz a közös hivatal székhelye, akkor az önkormányzati hivatal támogatása az által fog nőni, 
hogy mennyi az iparűzési adóerőképesség összege. Mivel ez nem túl magas, ezért kiegészítést ad az 
állam. A 8.732.000 Ft összeg,  - ami itt a táblázatban fel van tüntetve – az a hivatal működésén kívüli 
kiegészítés. A tavalyi évben jelentős béremelést adtak, ezáltal még növekedni fog a 34.000.000 Ft. 
Tehát, mivel az önkormányzat támogatása növekedni fog, így a kiegészítés összege is növekedni fog, 
így jelentős összegű növekedés várható a hivatali finanszírozásnál. 
A szociális feladatokhoz kétféle támogatás van, adnak egyrészt az étkezésre, valamint a szociális tűzifa 
támogatás, közmunkások alkalmazásához támogatás, és a rászorulók részére adandó különféle 
támogatásokra.  
Kapunk továbbá támogatást a közművelődési feladatokra is, ez a könyvtár és közösségi hely 
világításának, fűtésének biztosítását jelenti, valamint a könyvtáros tiszteletdíját és a könyvek beszerzését 
is.  
A bevételek tekintetében vannak bérleti díjak, pl. közterület használat után. Az iskolai napelemek 
kapcsán évi 1 M Ft bevételhez jutunk, ennyi megtakarítást tudunk elérni, de ezt tovább is utaljuk 
hiteltörlesztéshez. Két építési telek eladásunk van jelenleg folyamatban, ők részletekben fizetnek.  
A közfoglalkoztatottak alkalmazásához a munkaügyi központtól kapunk támogatást. Ez a kiadási 
oldalon is meg fog jelenni. 
Hulladékgazdálkodásnál zsákokat értékesítünk, mely szintén megjelenik a kiadási oldalon is, hisz ez 
nem a mi bevételünk. 
A rendezvényeinkből szerencsére nem csak kiadásaink, hanem bevételeink is vannak, pl. a szüreti bál 
belépőjegyeinek értékesítéséből, vagy az Őszi vigalomban az ebédjegyek eladásából. Ez a helyzet a 
Várjátékok rendezvény esetében is.  
A szociális étkeztetésnél térítési díj bevétel van, ez 525 Ft/adag nettó bevétel + Áfa, amit beszedünk a 
lakosoktól. 6650 adaggal tervezünk éves szinten.  
A kommunális adóból 11.200.000 Ft, az iparűzési adóból 23.500.000 Ft jön be éves szinten. A 
gépjárműadónak csak a 40 %-a marad az önkormányzatoknál. Akik még nem kötöttek rá a csatornára, 
azok talajterhelési díjat fizetnek, és bevételünk keletkezik még a késedelmi pótlékokból is.  
Az EFOP-pályázatunk február 3.-val lezárul. Itt még kapunk finanszírozást is és pénzmaradványunk is 
lesz.  
Ezek voltak a bevételek, a kiadási oldal összeállítása még folyamatban van. 
 
 
-Taposópark létesítéséhez pénzügyi támogatás 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Mint már értesültetek róla, a díjat megnyerte a Napraforgó Egyesület. A megvalósítást ütemezniük kell, 
ugyanis a határidőket be kell tartaniuk. Ezért kérik, hogy még a költségvetés elfogadása előtt szülessen 
meg az a döntés, hogy a 232.500 Ft-ot megkaphassa az egyesület. 300.000 Ft volt az igényelt összeg, de 
Gere Zsolt képviselő két és fél havi tiszteletdíjáról már lemondott a taposópark létrehozásához, ezért 
csak a különbözetről kell dönteni a testületnek.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Ez olyan feladat, amit mindannyian örömmel fogadunk, úgy gondolom, nem okozhat problémát a 
támogatás.  
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A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta az egyesület kérését, 
és a következő határozatot hozta: 
 

4/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Nógrádi Napraforgó és 
Hagyományőrző Szociális Egyesületet taposópark kialakítása céljából 232.500 Ft 
összegű támogatásban részesíti. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a rendeletben foglalt támogatási szerződést 
kösse meg, az összeg kiutalásáról intézkedjen 2020. február 29-ig.  
A felhasználásról az elszámolást kérje számon és a pénzeszköz átadást a 2020. évi 
költségvetésbe tervezze be.  

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 
-Fejlesztési elképzelések meghatározása 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez évre elsődlegesen az önkormányzat saját tulajdonában lévő épületek esetében felmerültek olyan 
jellegű felújítások, karbantartási munkák, amelyek érintik a költségvetést.  
Az óvoda épületénél a tető felújítása nagyon fontos lenne, valamint szeretnénk gázfűtésre áttérni.  
Az orvosi rendelőnél a kazán már megérett a cserére, nem érdemes javítani. 
Az iskola tornatermének tetőfedését helyre kell hozni, illetve tetőlétra is hiányzik. 
Az idősek otthona épületénél is tetőjavítás lesz szükséges, beázik. A főfalon lévő repedést is javítani 
kell. Az épület hasznosítására pályázati forrás keresését javaslom. Gondolkodjunk, hogy milyen célra 
lehetne használni az épületet.  
A civil háznál a kazánház tetejét kell javítani, valamint felmerül falbontás is, ami után majd a javítást el 
kell végezni.  
 
18 óra 27 perckor érkezik Debreceniné Králik Tünde és Pintér Ferenc. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Művelődési ház felújítása után az udvart kell rendbe tenni.  
A hivatal udvarán kivágtuk a napelemeket takaró fákat, itt jó lenne parkolóhelyeket kialakítani. Nagyon 
rossz állapotban van a fatároló is, véleményem szerint ezt el kell bontani és építeni egy újat. A hivatal 
fűtésével is sok a gond, el lehetne gondolkodni itt is a gázfűtés kialakításával. Az étkező felújítása is 
esedékes lenne.  
A tájháznál a tetőgerincet ki kell javítani. Erre kaptunk egy ajánlatot, de nem cseréppel történő 
lefedésre, hanem lemezes borításra. A tűzfalat bontani kell, ereszcsatornát is ki kell építeni.  
Az utak kátyúzása is fontos feladat, erre is gondolni kell a költségvetésben.  
Felmerült a várparkoló bővítése, nagyon kevés a parkolási lehetőség a várnál.  
Az Infopont épülete állagmegóvás szinten kell, hogy érintse a költségvetésünket. Az épület beázik, a 
kazán nem működik. 
A játszótér javítása is elengedhetetlen. A játszótéri eszközök bevizsgálására kértem árajánlatokat. Ma 
kaptam egy nagyon kedvezőt, amit meg is rendeltem. Az óvodai játszótér a megnyert pályázatnak 
köszönhetően megújul majd.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
A buszfordulóról nem esett szó. 
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Varga Richárd polgármester: 
Igen, mert az az egyebek napirendi pont alatt lesz tárgyalva, de valóban érinti a költségvetést, hiszen 
földmunka is felmerül és a tervezői díjat is ki kell fizetni. 
 
Piroska János képviselő: 
A temetővel kapcsolatban mire lehet számítani? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Azt az egyebeknél tárgyaljuk 
Karcag Sándorné képviselő: 
Az Ady utca és a Jókai utca közötti átjáró mivel lesz burkolva? Aszfalt, vagy kőburkolat lenne jó. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Tavaly a tó tisztításával kapcsolatosan beszéltünk arról, hogy keresünk egy olcsóbb vállalkozót, aki 
elvégzi a munkát. Ez is aktuális lenne. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Szerintem ennél vannak most fontosabb feladatok is, de ha a képviselők úgy gondolják, kérhetünk be 
árajánlatokat. 
 
Gere Zsolt képviselő: 
A Művelődési háznál a fatárolás hogyan lesz megoldva? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ott van egy kisebb helyiség a fa tárolására, azt gondolom az elég lesz, hiszen elsősorban panelekkel 
történik majd a fűtés elektromosan.  
 
Dávid Barbara érdeklődő állampolgár: 
A tornaterem vészkijáratának kialakítását is be lehetne építeni a költségvetésbe. Nagyon fontos lenne.  
 
Hostyinszki Attila érdeklődő állampolgár: 
A vár parkolóval kapcsolatban készült régebben egy koncepció, miszerint a parkoló területét át kell 
alakítani közösségi térré. Padokat, asztalokat lehetne elhelyezni ott. A parkoló részt pedig a község más 
területére kellene áthelyezni.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Az iskolával kapcsolatban szerintem a tankerületet kellene megkeresni, hiszen ők működtetik az iskolát. 
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Javaslom egy felhatalmazó határozatot meghozni az elhangzottakkal kapcsolatban. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a napirenddel kapcsolatban a 
következő határozatot hozta: 
 

5/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete felkéri a polgármestert, hogy 
az ismertetett megvalósítandó fejlesztési célok érdekében tegye meg az alábbi 
intézkedéseket: 
- kérjen be ajánlatokat, 
- kutasson fel pályázatokat, 
- ha a költség ismert és pénzügyi lehetőség engedi, tervezze be a 2020. évi 
költségvetésbe a megvalósítást, 
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- az iskolai fejlesztések, karbantartások ügyében vegye fel a kapcsolatot a 
Balassagyarmati Tankerületi Központtal.  
A testület kéri a polgármestert, hogy a beérkezett ajánlatokról egyéb intézkedésekről 
a képviselő-testületet folyamatosan tájékoztassa. 

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 
 

3. Rendezvénynaptár véleményezése 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Kiküldésre került a civil szervezetek programjaival kiegészített rendezvénynaptár. Úgy gondolom, hogy 
ez lefedi a 2020. évi rendezvényeket, kérem az elfogadását. 
 
A témával kapcsolatban kérdés, vélemény nem volt.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással elfogadta a 2020. évi 
rendezvénynaptár tervezetet, és a következő határozatot hozta: 
 

6/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a 2020. évre az alábbi 
rendezvényeket kívánja lebonyolítani, illetve az alábbi rendezvények helyszínét 
biztosítja:  

 
  Február 8. (szombat)            Mikrotérségi asztalitenisz-verseny 
  Március 15. (vasárnap) este 18 óra          Nemzeti ünnep – megemlékezés 
  Április 7. (kedd)             Csurgó forrás környékének díszítése  
       (Nógrádi Napraforgó Egyesület) 
  Május 24. (vasárnap)             Emlékművek átadása 
  Június 6. (szombat)                                     VII. Nógrádi Várjátékok 
  Június 27. (szombat)                                   Civil Szervezetek Napja (főzőverseny) 
               Nóta-és Dalverseny 
  Július 30. (csütörtök) 17 óra                      Szent Korona Lovastúra 
  Augusztus 20. (csütörtök) 9 óra                  Szent István ünnepe – megemlékezés 
  Augusztus 23.              Futapest rendezvény  
  Szeptember 26-27. (szombat-vasárnap)     Szüreti felvonulás – Őszi vigalom 
  Október 23. (péntek)            Nemzeti ünnep – megemlékezés 
  November 7.(szombat)                               Márton napi lámpás felvonulás 
  November 28, December 5, 12, 19.   16 óra Adventi mécsesgyújtás a Csurgó forrásnál  
       (Nógrádi Napraforgó Egyesület) 
 
  November 29. December 6, 13, 20.            Adventi gyertyagyújtások a parkban 
  December (téli szünet előtti utolsó előtti tanítási nap)   Idősek Napja – Falukarácsony  
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A képviselő-testület valamennyi tagja vállalja, hogy a rendezvények előkészítését és 
lebonyolítását segíti és támogatja. Az intézményi és civil szervezetek rendezvényeihez 
az önkormányzat a helyet biztosítja. 
A testület felkéri a polgármestert, és a civil szervezetek vezetőit, hogy a fenti 
rendezvények lebonyolításáról gondoskodjanak 

 Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a rendezvénynaptárt hozza az érintettek és a 
lakosság   tudomására.  

 
  Határidő: azonnal és értelemszerű 
  Felelős: polgármester és civil szervezetek vezetői 
 
A polgármester kérte a képviselőket, hogy vegyenek részt a rendezvényen. 
 
 
 

4. Pályázatokkal kapcsolatos ügyek 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

- Testvértelepülési programokra pályázat 
- Belterületi utak felújítása pályázat – kivitelező kiválasztása 

 
-Testvértelepülési programokra pályázat 

 
 Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
2020. január 15-ig lehetett pályázatot benyújtani a testvértelepülési programokra. Ezt mi benyújtottuk, 
várjuk az elbírálást. Főként a Várjátékok és az Őszi vigalom rendezvény került megjelölésre, hogy ott 
közösen tartunk programokat.  
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a napirenddel kapcsolatban a 
következő határozatot hozta: 
 

7/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete támogatja a Bethlen Gábor 
Alaphoz benyújtott Testvértelepülési-programok és együttműködések támogatása 
2020 kapcsán benyújtott pályázat megvalósítását.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról gondoskodjon és 
a pályázattal kapcsolatos információkról a testületet tájékoztassa.  

 
Határidő: értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 

-Belterületi utak felújítása pályázat – kivitelező kiválasztása 
 
 Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A pályázattal kapcsolatban a kivitelező kiválasztása most a feladatunk. Három árajánlat érkezett. Én 
mindhárom céget leinformáltam, rendben vannak. Javaslom, hogy a legkedvezőbb ajánlatot fogadjuk el 
a Hunyadi utca alsó szakaszának és a Gárdonyi Géza utcának a felújítására.  
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A testület a polgármester javaslatával egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással 
egyetértett és a következő határozatot hozta: 
 

8/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Magyar Falu Program 
keretében benyújtott Önkormányzati tulajdonú utak felújítása MFP-ÖTU/2019. 
kódszámú pályázatának kivitelezésével kapcsolatban a Green-Goes Kft. Érd, 
Bádogos utca 57. ajánlatát fogadja el. 
Felkéri a polgármestert, hogy a döntésről az ajánlatadót tájékoztassa és a szerződés 
megkötés előkészítéséről intézkedjen.  
 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 

5. Önkormányzati ingatlanügyek 
Előadó: Varga Richárd polgármester 

- Telekvásárlási kérelem                                          - cserépkályhák lebontása 
- 613/1 és 613/2 hrszú ingatlanok megvásárlása     - kamerák elhelyezése hivatalban 
- Óvoda gázra történő átállásáról ajánlatkérés        - tájház tetőgerinc javítás 
- Belterületi nem szilárd burkolatú utak zúzott 

kővel történő javítására árajánlat kérés 
 

 
-Telekvásárlási kérelem 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Érkezett egy telekvásárlási kérelem a Jókai utca 1121 hrsz-ú ingatlanra. A telket részletfizetéssel 
kívánják megvásárolni, gyermekkedvezmény igénybevételével.  
 
Ezután ismertetésre került a határozati javaslat. 

 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással támogatta a kérelmet és a 
következő határozat született: 
 

9/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő-testülete a Nógrád 1121.hrsz-ú 892 m2 
területű beépítetlen terület művelési ágú ingatlan vevőjéül ½ - ½ -ed arányban Rási 
Kálmán 2642 Nógrád, Dózsa u. 12. és felesége Rásiné Bikkes Mária 2642 Nógrád, Ady 
E. u. 39. szám alatti lakosokat jelöli ki.  
Az adásvételi szerződés megkötésének feltételei az alábbiak: 
A testület a vételárat 2.676.000 Ft-ban állapítja meg, - melyből két gyermekre való 
tekintettel a vevőket 40 % kedvezmény illeti meg, a kedvezményes vételár tehát 
1.605.600 Ft - melyből a szerződés aláírásakor a vevők 803.000 Ft előleget kötelesek 
megfizetni. A testület hozzájárul, hogy a fennmaradó 802.600 Ft összegű vételárrészt a 
vevők havi 45.000 Ft összegű részletekben fizessék meg 17 hónapon keresztül 2020. 



 13
márciustól 2021. júliusáig. Az utolsó részlet 2021. augusztusában esedékes 37.600 Ft 
összegben.  
A havi törlesztőrészletek teljesítésének módja átutalással legkésőbb minden hó 15-éig.  
A képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a vevők az ingatlant az adásvételi szerződés 
aláírásával egyidejűleg vegyék birtokba.  
A képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a vevők az ingatlanon építési beruházásokat 
kezdjenek meg, illetve végezzenek azzal, hogy a felek bármelyikének elállása esetén a 
vevők értéknövelő beruházásaik ellenértékére nem tarthatnak igényt.  
Az ingatlant az önkormányzat tulajdonjog fenntartásával adja el. A vevők 
tulajdonjogának bejegyzésére a teljes vételár megfizetését követően kerülhet sor.  
Az önkormányzat az ingatlanra a beépítési kötelezettség biztosítására 5 év elidegenítési 
tilalom bejegyzését kezdeményezi, mely kötelezettség kezdő időpontja az adásvételi 
szerződés aláírása. A képviselő-testület a részletfizetéshez azzal a feltétellel járul hozzá, 
hogy egyetlen törlesztő részlet elmulasztása esetén az önkormányzat jogosult 
egyoldalúan elállni a szerződéstől.  
Fenti esetben a vevők által már megfizetett vételárrészt 90 napon belül az önkormányzat 
kamatmentesen fizeti vissza a vevőknek.  
A vevők elállása esetén az önkormányzat szintén a fentiek szerint jár el.  
Amennyiben az 5 év elteltével az építkezés meg sem kezdődik a telken, az 
önkormányzat szintén fenntartja magának az elállás jogát a befizetett vételár egyösszegű 
visszafizetése mellett.  
Az adásvételi szerződés költségeit a vevők kötelesek fizetni.  
A szerződésben rendelkezni kell arról is, hogy a telket rendszeresen kaszálni kell.  
A testület felkéri a polgármestert, hogy az adásvételi szerződés megkötéséről a fentiek 
szerint gondoskodjon.  
 
Határidő: 2020. február 29. 
Felelős: polgármester 

 
 
 

-613/1 és 613/2 hrszú ingatlanok megvásárlása 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Felmerült már az iskola részéről, hogy amennyiben sportparkot létesítenének, akkor nagyon előnyös 
lenne erre a célra az iskolával szemben lévő két telek. Javasolnám, hogy próbáljuk visszavásárolni a 
tulajdonostól.   
 
A testület a javaslattal egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és a 
következő döntés született: 
 

10/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete felhatalmazza a 
polgármestert, hogy kezdeményezzen intézkedést a Nógrád 613/1 és 613/2 hrszú 
ingatlanok megvásárlására, önkormányzati tulajdonba kerülésére. Felkéri továbbá, 
hogy a vétel feltételeiről a képviselő-testületet tájékoztassa.  
 
Határidő: 2020. február 29. 
Felelős: polgármester 
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Varga Richárd polgármester: 
A meghívóban szerepel az óvoda gázra történő átállás, itt terveket fogok bekérni. Ugyanúgy ajánlatokat 
fogok kérni az utak kővel történő javítására is. 
 
A testület az elhangzottakkal egyetértett.  
 
 
 
- Cserépkályhák lebontása 
 
Varga Richárd polgármester: 
A Művelődési ház felújítása kapcsán tartott bejárás során felmerült a cserépkályhák lebontásának 
lehetősége, mert nem illik a felújított környezetbe. Viszont nem szabad elfelejteni, hogy ha esetleg 
áramkimaradás lesz, akkor a cserépkályhával megoldott lenne a fűtés. 
 
Karcag Sándorné képviselő: 
Nem javaslom a kályhák elbontását, várjuk meg, hogy milyen lesz az új fűtési rendszer. 
 
A testület a javaslattal 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással egyetértett és a következő 
határozatot hozta: 
 

11/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete nem javasolja a Művelődés 
házban és a Civil szervezetek házában a meglévő cserépkályhák szétbontását. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtását hozza az érdekeltek 
tudomására.  

 
Határidő: azonnal 
Felelős: polgármester 
 
 

 
-Kamerák elhelyezése hivatalban 

 
Varga Richárd polgármester: 
Úgy gondolom, hogy fontos dolog, hogy a bejáratokat, a folyosót meg tudjuk figyelni kamerákkal. 
Ennek költsége kb. 50-60.000 Ft, a beépítést megoldanánk házon belül. A monitor a titkárságon lenne 
elhelyezve.  
 
A testület a javaslattal 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és a következő 
határozatot hozta: 
 

12/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete egyetért azzal, hogy a 
községháza épületében a bejáratok és a folyosók megfigyelésére kamerák kerüljenek 
elhelyezésre. A kamerák megvásárlását engedélyezi. 
Felkéri a polgármestert, hogy annak költségét a 2020. évi költségvetésbe tervezze be. 

 
Határidő: azonnal és 2020. 02. 29. 
Felelős: polgármester 
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-Tájház tetőgerincének javítása 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A tájház tetőgerincének javításáról ma már esett szó. A kapott árajánlatról kellene döntenünk, de 
kérhetünk be még más árajánlatokat is. 
 
Karcag Sándorné képviselő:  
A tájháznál nem lesz furcsa a lemez? 
 
Varga Richárd polgármester: 
Ez jelenleg a leggyorsabb és legolcsóbb megoldás.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Nekem az a véleményem, hogy cseréppel kellene megcsinálni a tetőt. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Rendben, kérünk erre ajánlatot. 
 
A testület a javaslattal 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással egyetértett és a következő 
határozatot hozta: 
 

13/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete nem tartja megfelelőnek a 
tájház tetejének lemezzel történő javítását.  
Felkéri a polgármestert, hogy kérjen be árajánlatot cseréppel történő javításra és azt 
terjessze a testület elé. 

 
Határidő: 2020. február 25. 
Felelős: polgármester 

 
19 óra 15 perckor érkezik Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja. 
 
 
 

6. Egyebek 
 Előadó: Varga Richárd polgármester         

- Föld elszállítása iskola mellől                                     - Tájháznál fakivágás 
- Buszforduló tervezése, ajánlatkérés                            - Temetői ügyek és feladatok 
- Bandérium honoris várjátékokkal kapcsolatos ajánlata 
- Weblap készítésére, megújítására ajánlatok bekérése 
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- Bandérium honoris várjátékokkal kapcsolatos ajánlata 

 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja kiosztja a képviselők részére a tájékoztató anyagot.  
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja: 
Idén Nógrád község hetedik alkalommal fogja megrendezni a várjátékokat. Évek óta megküzd azzal a 
feladattal, amit a várjátékok szervezése igényel.  
Egyesületünk idén a várjátékok szervezéséből egy jókora részt átvállalna. 15 fős csapatunk elkötelezett a 
középkori hagyományok iránt, de még erősebb az elköteleződés Nógrád vára iránt.  
Amennyiben megkapnánk a képviselő-testület támogatását, szeretnénk a vár saját csapata lenni. Ez azt 
jelenti, hogy teljes fizikai és szellemi erőforrásunkat a vár érdekében az önkormányzat rendelkezésére 
bocsájtanánk. Mindig van hová fejlődni, mindig van jobb.  
Az imént átadott koncepció segítségével szeretnénk segíteni a várjátékok lebonyolításában, 
szervezésében stb. A várjátékokon kívül a várért is tudnánk tenni egész évben konkrét elképzelések 
alapján. Az ajánlatban leírtuk, hogy két félévre osztanánk fel az egészet és mind a két félévben spontán, 
vagy tervezett kitelepülésekkel a vár és az önkormányzat rendelkezésére tudunk állni. Ha bármilyen más 
rendezvényre megyünk, ott úgy fogunk megjelenni, mint Nógrád várának csapata, ezáltal is öregbítve a 
falu hírnevét. 
A koncepció első fejezete tartalmaz egy nagy nógrádi várfundálás programot. Egyeztettünk Tomka 
Gábor régésszel, mert mint tudjuk a barbakán állapota kritikus, annak konzerválása elkerülhetetlen. 
Kidolgoztunk vele egy szakmai koncepciót, amivel még idén ásatásokat lehetne végezni. Ennek van 
anyagi vonzata. Ennek az előteremtésében a Bandérium honoris a teljes kapcsolati tőkéjével egy 
nagyszabású nemzetközi adománygyűjtéssel tudna mögé állni és így segíteni az önkormányzatnak.  
 
Piroska János képviselő:  
Ezt tekinthetjük egy bartel ajánlatnak? Csak abban az esetben gyűjtötök adományt, amennyiben a 
testület elfogadja az ajánlatot, vagy pedig azért akarjátok a várat szívügyeteknek tekinteni, mert 
egyébként is várbarátok vagytok?  
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja: 
Nem csak akkor lesz gyűjtés, ha megegyezünk, ettől függetlenül is el tudjuk indítani, viszont egy 
megegyezéssel megteremtenénk az alapját ennek a gyűjtésnek.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
A vár nem a miénk, a magyar állam tulajdona és a Nemzeti Vagyonkezelő rendelkezik vele. A 
Vagyonkezelő ügynökség bonyolította korábban is a régészeti munkákat, az engedélyek bekérését és ő 
adja meg a hozzájárulást is. További fórumokra kell terelni ezt az ügyet, ahol bevonásra kerülnek a 
tulajdonosok képviselői is. Tervekre, elképzelésekre van szükség. Mielőtt gyűjtésbe kezdünk, tudnunk 
kell, hogy mit szeretnénk helyreállítani, mely falszakaszokat, felmérni, hogy mi mennyibe kerül. 
Javaslom, hogy körültekintően járjunk el a gyűjtésben, mert ez az önkormányzat felelőssége és az 
emberek pénze. A várjátékok szervezésében a művelődés szervező kolléganő Dr. Kovácsné Balogh 
Mónika véleményét mindenféleképpen kikérném és a Vár alapítvány is kiveszi részét a várjátékok 
szervezéséből.  
Kérdezem tőled Viktor, hogy az ő szervezőtevékenysége a ti szervező tevékenységetek mellett 
valósulna meg, vagy őt kizárva? 
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja: 
Isten ments, hogy bárkit megkerülve vágjunk bele az egészbe. A régésztől egy szakmai koncepciót 
kértünk. Ő vázolta a megvalósítás útját módját. Természetesen az engedélyeket meg kell kérni. 
Mónika és az Alapítvány feladatát illetően, ő már hallotta ezt a koncepciót, mi segítenénk neki azzal, 
hogy átvállalunk szakmai feladatokat. Magából a gyűjtésből az Alapítványt sem hagynánk ki, viszont 
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pénzügyi és jogi megfontolások után arra jutottunk, hogy ez a gyűjtés az önkormányzatnak egy 
alszámlájára lenne a legcélszerűbb.  
 
Piroska János képviselő: 
Az eddigi várjátékokon az összes civil szervezet önzetlenül, áldozatkészen, teljes erőbedobással vett 
részt ezeknek a rendezvényeknek a megszervezésében, lebonyolításában. Mónika szintén oroszlánrészt 
vállal mindezekben. Megnézve ezt a programot, amely tartalmaz költségtételeket is, nyilvánvaló, hogy 
az ebben szereplő 600.000 Ft nem tűnik nagy összegnek, de az önkormányzat költségvetésében sajnos a 
vár egy picit háttérbe kell, hogy szoruljon, mert sokkal fontosabb dolgok vannak előtte, amikre 
pénzforrást kell biztosítanunk. Ha visszakerülnénk a nemzeti várprogramba, könnyebb lenne a 
helyzetünk. A gyűjtést én sem tartom jó ötletnek. Az önkormányzatnak jól meg kell gondolnia, hogy 
mihez adja a nevét, egyetértek a jegyzőasszonnyal.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A várjátékok valóban nagy rendezvénnyé nőtte ki magát. Én úgy gondolom, hogy maradjon minden 
úgy, ahogy eddig volt, szervezze az önkormányzat a Mónika segítségével továbbra is.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Nem csak az anyagi tényezőket kell figyelembe venni, hanem az emberi tényezőket is. Én semmiképpen 
nem szeretném, hogy a civil szervezetekben bármiféle megosztás, széthúzás legyen a településen. Ha ez 
bármiféle ellentétbe átfordul, akkor én semmiképpen sem támogatom. Vannak olyan ötletek a 
bemutatott koncepcióban, amik hasznosak, de itt az a legfontosabb, hogy ne legyen közösségromboló 
hatása. A civil szervezetek minden évben együtt dolgoztak azon, hogy ez a rendezvény színvonalas és 
sikeres legyen.  
 
Hostyinszki Attila érdeklődő állampolgár: 
Én két kérdést szeretnék feltenni a Viktornak. Az egyik, hogy van-e már hivatalosan bejegyzett 
egyesületetek? A másik, ugye te a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítványnak is a tagja vagy, és így 
tudod, hogy az alapítvány tagja sohasem kaptak díjazást a munkájukért. A tevékenységüket a 
közösségért végezték. Hogy lehet az, hogy most pénzt kérsz azért a munkáért, amit az alapítvány 
tagjaként ingyen végeztél? 
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja: 
Az egyesületünk be van hivatalosan jegyezve. Igen, az anyagiak mindig egy sarkalatos pont. A civil 
szervezetek minden évben kérnek és kapnak önkormányzati támogatást. Mi is egy nonprofit szervezet 
vagyunk, az a pénz nem a mi zsebünkbe megy. Ebből minden forintot Nógrádba fordítunk vissza. Mi 
ebből ugyanúgy építenénk magunkat, mint bármelyik másik civil szervezet. Nekünk nincsen működési 
támogatásunk, nem is kérünk működési támogatást. Természetesen a fellépésünkért pénzt kérünk. Mi 
azért az ajánlatért cserébe tudnánk magunkat fejleszteni. Az az összeg 15 fő munkáját jelenti. Mi egy 
civil szervezettel sem szeretnénk összetűzésbe kerülni, senkit sem akarunk kigolyózni. Hosszú távra 
tervezünk, - egészen a 10. várjátékokig - ez idő alatt is be tudnánk vonni a civil szervezeteket is a 
szervezésbe.   
 
Gere Zsolt képviselő: 
Hiányolom a pozitív hozzáállást az ügyben. Úgy érzem, hogy van valamink, jönnek a jó ötletek és mi 
mereven elzárkózunk előle.  A kézhez kapott tervezetben van jó is, és van rossz is. Miért nem azt 
vesszük ki ebből, amit a falu tudna hasznosítani, amivel előre tud lépni a rendezvény. 15 ember munkája 
lett felajánlva, ezt ki lehetne használni. Én további egyeztetést javaslok.  
 
Kovács Ágnes képviselő: 
Szerintem nem voltunk elutasítóak. Én nem úgy érzékeltem.  
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Varga Richárd polgármester: 
Én is gondolom, hogy nem voltunk elutasítóak. Én is javaslok egy későbbi egyeztetést civil 
szervezetekkel és azokkal, akik szerepet vállalnak a rendezvény körül. Viszont azt is mérlegelni kell, 
hogy ha a felajánlott 15 ember munkája nem önzetlen és közben elveszítünk 40 olyan embert, aki 
viszont önzetlenül segít, akkor nem biztos, hogy megéri.  
 
Piroska János képviselő: 
A rendezvényhez való csatlakozást sosem zárta ki a képviselő-testület senkinek sem. Véleményem 
szerint is az a legszerencsésebb, ha a civil szervezetekkel lesz leegyeztetve az itt előterjesztett dolog.  
 
Debreceniné Králik Tünde a Szlovák Nemzetiségi Önkormányzat elnöke: 
Sok jó ötletet találok Viktorék programjában, de az összeg, ami sokaknak nem tetszik. Ne mindjárt a 
pénzről beszéljünk, előbb mutassátok be, hogy mit tudtok. Szerintem így kellett volna kezdeni.   
 
Kovács Viktor a Bandérium honoris egyesület tagja: 
Tavaly például a Szondi várjátékokon, vagy Alsótoldon a Toldi reneszánsz középkori napokon vettünk 
részt, tehát azokon a rendezvényeken – úgy érzem – megmutattuk, hogy mit tudunk nyújtani. A 
befektetésünkhöz képest – amit mi Nógrádnak szeretnénk adni – az ajánlott összeg alá már nem tudunk 
menni.  
 
Varga Richárd polgármester: 
Én javaslom a téma megtárgyalásának elnapolását és annak kidolgozását, hogy kivel egyeztetjük ezt a 
jövőben.  
 
Pintér Ferenc érdeklődő állampolgár: 
Úgy gondolom, hogy a patriotizmust nem lehet forintosítani. Ha minden civil szervezet elkezdene 
forintosítani, nem tudom, hogy hová jutnánk. Akik már letettek valamit az asztalra, azok fele ilyen 
költségvetéssel végzik el ezt a feladatot. Én úgy gondolom, hogy nem lehet összemosni a Vár 
Alapítvány alelnöki posztját egy saját civil szervezet vezetésével. Ezt etikátlannak tartom, ezért hagytam 
el az ezzel kapcsolatos megbeszélést. A szakmai munkát nem tartom a ti szervezetetek részéről 
megfelelőnek.   
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Nekem az a véleményem, hogy nektek a szakmaiság és a hagyományőrzés jut pénzért, az 
önkormányzatnak pedig marad a fizikai munka ingyenesen. Ez derül ki az anyagból. 
 
Piroska János képviselő: 
Kérném, hogy a következő ülésre kerüljön összeállításra egy koncepció, hogy mi legyen az üzenete a 
VII. Várjátékoknak, mert most lesz például a 100 éves trianoni évforduló. 
 
A testület a napirenddel kapcsolatban 6 igennel, 0 ellenszavazattal és 1 tartózkodással elfogadta a 
polgármester javaslatát és az alábbiak szerint döntött: 
 

14/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a Bandérium Honoris 
Kulturális Egyesület által tett ajánlattal kapcsolatos döntés meghozatalát elnapolja. 
Felkéri a polgármestert, hogy dolgozza ki, hogy a kérdésben a jövőben kivel 
egyeztet, az érdekelteket hívja össze megbeszélésre és az ott kialakult véleményt 
ismertesse a testülettel. 

 
Határidő: 2020. március 31. 
Felelős: polgármester 
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20 óra 15 perckor Kovács Viktor a Nógrád Várának Megmentéséért Alapítvány tagja és dr. Kovács 
István háziorvos elhagyja az üléstermet. 
 
 
- Föld elszállítása iskola mellől 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Korábban Gyuricza Tamás már jelezte, hogy szívesen venné az elszállított földet a Csurgó forrásnál 
lévő gödörbe. Ő azt vállalta, hogy ha megkapja a földet, el is szállítja azt. Le kell vele egyeztetni. 
 
 
 
- Buszforduló tervezése, ajánlatkérés 
 
Írásbeli előterjesztés csatolva. 
 
Varga Richárd polgármester: 
A buszforduló kialakításával kapcsolatban készült egy tervrajz, ami megmutatja, hogy hol helyezkedne 
el. A buszmegálló is oda lenne áthelyezve. Közvilágítást és valószínűleg járdát is ki kell alakítani majd 
ott. Javaslom, hogy kezdjük meg a terveztetést, hogy mielőbb meg lehessen építeni a buszfordulót. A 
következő testületi ülésig kérek árajánlatokat. 
 
A testület a buszforduló kialakításával kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással a következő határozatot hozta: 
 

15/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete felkéri a polgármestert, hogy 
a tervezéssel és engedélyezéssel kapcsolatban kérjen be árajánlatot a buszforduló 
megjelölt helyszínével kapcsolatban. A beérkezett ajánlatokat ismertesse a testülettel 
és a 2020. évi költségvetésbe annak összegét tervezze be. 

 
Határidő: azonnal és 2020. 02. 29. 
Felelős: polgármester 

 
- Weblap készítésére, megújítására ajánlatok bekérése 

 
Varga Richárd polgármester: 
Felmerült az igény egy új weblap készítésére a község részére. Sokakban felmerült, hogy elavult a 
jelenlegi weblapunk, nem frissített, nehéz megtalálni dolgokat. Kérném a képviselők támogatását, hogy 
árajánlatokat kérhessünk be erre vonatkozóan.   
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
Nekem megfelel a mostani weblap. Viszont ha árajánlatokat kérünk be, akkor keressük meg azt is, aki 
most kezeli a honlapot. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Természetesen. Elsősorban rá gondoltunk és a hivatali rendszergazdát is meg fogjuk keresni ez ügyben. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta: 
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16/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 

 
Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete felkéri a polgármestert, hogy 
kérjen be legalább három ajánlatot modern, jól használható weblap kialakítására és 
működtetésére. 
Az ajánlatokat a következő ülésen ismertesse a testülettel. 

 
Határidő: azonnal és értelemszerű 
Felelős: polgármester 

 
 
 

- Tájháznál fakivágás 
 
Varga Richárd polgármester: 
A tájház udvarán van egy diófa és szilvafa, ami veszélyesnek mondható és ki kellene vágni, valamint az 
oda nem illő tujákat is. Az utcán pedig szilvafák vannak, amelyeket gallyazni kell. A Vasút soron is van 
egy nagyon veszélyes diófa, többen jelezték, hogy félnek elmenni alatta, több gally le van törve róla, és 
az épületet is rongálja, azt is ki kellene vágni. Természetesen az összes fa megfelelően pótolva lesz. A 
tűzoltókkal szeretnék majd egyeztetni arról, hogy elvállalnák-e az említett fák kivágását. 
 
A testület egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 tartózkodással a következő határozatot hozta: 
 

17/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete felkéri a polgármestert, hogy 
a tájház udvarán lévő 2 db fa és tuják kivágásáról, valamint a tájház előtt az utcán 
lévő fák gallyazásáról intézkedjen. Felkéri továbbá, hogy a Vasút sor 7. szám alatt 
lévő veszélyes diófa kivágásáról szintén intézkedjen. Szintén felkéri a polgármestert, 
hogy a kivágott növények közterületen történő pótlásáról 1 éven belül intézkedjen. 

 
Határidő: 2020. február 29. 
Felelős: polgármester 
 
 
 

- Temetői ügyek és feladatok 
 

Varga Richárd polgármester: 
A napirenddel kapcsolatban korábban már javasoltam, hogy helyezzünk ki szemetes edényeket.  
A temetkezési vállalkozó jelezte, hogy nem kívánja a továbbiakban bérelni a raktárépületet, a kulcsokat 
is visszahozta. A másik helyiséget bérlő vállalkozó viszont igényt tartana rá. Ő viszont nem pénzt 
fizetne bérleti díjként, hanem szeretné azt ledolgozni ott a temető területén. Vállalja, hogy karbantartja 
az épületet.  
A kiskapuba tettünk új zárat, így talán megakadályozható a vadak bejutása a temető területére. 
A sírhelyekkel kapcsolatban felmerült bennem, hogy nincsen sorkövetés, különböző távolságok vannak. 
Meg kellene próbálnunk ezt valamilyen szinten szabályozni.  
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A sírásóknak kellene szólni elsősorban, de nem tudjuk őket ellenőrizni. Több sírkőkészítő jár ide, nehéz 
velük egyeztetni, nincs velük kapcsolatunk. 
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Varga Richárd polgármester: 
 Jó megoldás lehet, hogy a kapu zárva van, mert így el kell kérniük a kulcsot a hivatalból. Így talán azt is 
kizárhatjuk, hogy az önkormányzat a régi sírköveket a saját költségén szállíttassa el.  
 
Árpásné Schlenk Judit jegyző: 
Régebben született határozat egy bérleti szerződésről, amit most tulajdonképpen felülírunk. Ez a bérlet 
nem lépett életbe. Meg kell majd határoznunk, hogy milyen munkákat végez majd el bérleti díj fejében 
Lévai Richárd. 
 
Szórágy Gyuláné képviselő: 
A fűnyírást mindenképpen tegyük bele. Az nagy segítség lenne.  
 
Karcag Sándorné képviselő: 
A halottas ház takarítását ki végzi most? Ezt kellene megoldani. Amikor vége van a temetésnek, rögtön 
utána takarítson ki valaki. 
 
Varga Richárd polgármester: 
Senki. Legutóbb a közfoglalkoztatottak takarították ki. 
 
A testület a temetői ügyekkel, feladatokkal kapcsolatban egyhangúlag, 7 igennel, 0 ellenszavazattal és 0 
tartózkodással a következő határozatot hozta: 
 
 

18/2020.(I.28.) képviselő-testületi határozat 
 

Nógrád Község Önkormányzatának képviselő testülete a temetővel kapcsolatban az 
alábbi határozatot hozza: 

- felkéri a polgármestert, hogy gondoskodjon a temetőben szemetesek 
kihelyezéséről, 

- támogatja Lévai Richárd helyiségbérletét, hogy cserében kaszálási és 
karbantartási feladatokat végezzen a polgármester által meghatározottak 
szerint. 

Felkéri a polgármestert, hogy a ravatalozó rendszereres takarításáról gondoskodjon. 
 

Határidő: azonnal és folyamatos 
Felelős: polgármester 

 
Az érdeklődő állampolgárok és meghívott vendégek 21 órakor elhagyták az üléstermet, a testület pedig 
zárt ülésen folytatta munkáját. 
 
 

k.m.f. 
 

 
                                Varga Richárd                     Árpásné Schlenk Judit 

                                       polgármester             jegyző 
 
 
 
 
 
                              Ciuleacné Drajkó Adrienn                             Kovács Ágnes 

    jegyzőkönyv hitelesítő                             jegyzőkönyv hitelesítő 


